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 BROI.0012.3.5.2017 

 

 

Protokół nr 24/17 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

z dnia  9 października 2017  roku 

 

 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu dnia 9 

października 2017 roku o godzinie 11:05
 
otworzył obrady Komisji  Edukacji, Kultury. 

Powitał członków Komisji, Pana Wicestarostę – Marka Jaskulskiego oraz Panią Naczelnik 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do 

porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 
Porządek obrad: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 23/17 z dnia 29 sierpnia 2017 r.  

5) Informacja Zarządu Powiatu o wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest powiat, ze szczególnym uwzględnieniem wyników 

matur w roku 2017 wraz z przedstawieniem wniosków wynikających z analizy 

informacji.  

6) Informacja Zarządu Powiatu o wynikach naboru do szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Włocławski.  

7) Informacja Zarządu Powiatu o przygotowaniu szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez Powiat Włocławski do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. 

8) Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

wynikających z uchwały nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 

2017 roku.  

9)  Sprawy różne.  

10) Zamknięcie obrad Komisji. 
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Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad, składającego się z 

10 punktów porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

porządek obrad został przyjęty. 

Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 23/17 z dnia 29 sierpnia 2017 r.  

5) Informacja Zarządu Powiatu o wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest powiat, ze szczególnym uwzględnieniem wyników 

matur w roku 2017 wraz z przedstawieniem wniosków wynikających z analizy 

informacji.  

6) Informacja Zarządu Powiatu o wynikach naboru do szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Włocławski.  

7) Informacja Zarządu Powiatu o przygotowaniu szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez Powiat Włocławski do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. 

8) Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

wynikających z uchwały nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 

2017 roku.  

9)  Sprawy różne.  

10) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołu nr 23/17 z dnia 12 września 2017 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z ostatniego posiedzenia komisji został 

sporządzony protokół, które były do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi do przedłożonych protokołów? Uwag nie 

było, dlatego zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 23/17 z dnia 12 września 2017 roku 

i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 5 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonych głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 

nr 23/17 z dnia 12 września 2017 roku został przyjęty.  

 
 

5) Informacja Zarządu Powiatu o wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach, 

dla których organem prowadzącym jest powiat, ze szczególnym uwzględnieniem 

wyników matur w roku 2017 wraz z przedstawieniem wniosków wynikających z 

analizy informacji.  
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Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali pisemną Informację Zarządu Powiatu o wynikach sprawdzianów i egzaminów 

w szkołach, dla których organem prowadzącym jest powiat, ze szczególnym uwzględnieniem 

wyników matur w roku 2017 wraz z przedstawieniem wniosków wynikających z analizy 

informacji. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych o przedstawienie tematu. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że po 

przeanalizowaniu matur poprawkowych zdawalność w szkołach prowadzonych przez powiat 

włocławski wynosi 80,37%. Ta informacje nie znajduje się w przedłożonym materiale, która 

dotyczy wyników matur, które miały miejsce w maju. Jeśli chodzi o liczbę osób 

przystępujących matury to najlepszy wynik jest w ZS w Lubrańcu, ponieważ tam 100% 

uczniów przystępuje do egzaminu maturalnego z czego 84,4% zdało maturę. Wynik został 

jeszcze poprawiony. Powiat może być dumny z tej szkoły. To jest szkoła, która najlepiej 

przygotowuje uczniów do matury. Jeśli chodzi o technika i pozostałe szkoły to naczelnik 

zwróciła uwagę, że w szkołach powiatowych nie ma progu przyjmowania do szkół. 

Przyjmowana  jest młodzież, która chce się uczyć i zawsze jest to młodzież, która chce się u 

nas uczyć i nie zawsze jest to młodzież, która już po szkole gimnazjalnej ma już bardzo dobre 

wyniki. Rzadko to jest młodzież, która ma świadectwo z wyróżnieniem. Dlatego nie można 

oczekiwać od tej młodzieży rewelacyjnych wyników zdawalności matur, ponieważ oni nie są 

w stanie nadrobić tych zaległości.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy tytule tabeli cyt.: „Zestawienie wyników egzaminów 

potwierdzających kwalifikacje w zawodzie Starostwo Powiatowe Kowal” nie nastąpił błąd 

pisarski? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że 

najprawdopodobniej to jest błąd, ponieważ to jest gotowy materiał przygotowany przez 

Okręgową Komisje Egzaminacyjna w Gdańsku. Naczelnik nie chciała tego przepisywać, aby 

nie popełnić błędów.  Być może komisja popełniła taki błąd. To jest materiał wydrukowany z 

serwisu dla j.s.t. przygotowanego przez komisję egzaminacyjną.   

Radny Wojciech Rudziński zadał pytanie dotyczące wyników egzaminów w liceach dla 

dorosłych. W materiale jest taki zapis cyt.: „Liceum Ogólnokształcące w ZS w Kowalu – 0%, 

Liceum Ogólnokształcące w ZS w Izbicy Kujawskiej – 100%.”. Radny zapytał, jak należy 

odczytać te dane? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w ZS w Kowalu 

nikt nie zdał egzaminu maturalnego, a przystąpiła tylko jedna osoba. Natomiast w ZS w 

Izbicy Kujawskiej jedna osoba przystąpiła do egzaminu maturalnego i jedna zdała. 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że w materiale znajdują się informacje dotyczące 

egzaminów zawodowych i uwzględnione są wszystkie szkoły. Natomiast egzaminy maturalne 

pomijają Liceum Ogólnokształcące w Choceniu. Radna zapytała, czy nie ma informacji 

dotyczącej wyników matur w tej szkole?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że informacja 

przygotowana na Zarząd Powiatu dotyczyła szkół prowadzonych przez powiat i szkoła w 

Choceniu nie została w nim ujęta. Naczelnik poinformowała, że w LO im. Kardynała 

Wyszyńskiego w Choceniu do matury przystąpiło 6 osób z czego 83,3% zdało.  

Przewodniczący Komisji zapytał jak kształtują się wyniki matur w stosunku do roku 

poprzedniego? Według Przewodniczącego zdawalność egzaminów maturalnych oraz liczba 

przystępujących osób do matury uległa poprawie.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że wyniki matura są 

coraz lepsze. Są one na porównywalnym poziomie do roku poprzedniego. Nie ma regresu. 

Jeśli chodzi o powiaty, które są wokół dużych miast, czyli powiat toruński, powiat bydgoski 

to powiat włocławski jest przed tymi powiatami. Jeśli chodzi o miasta, w których znajdują się 

licea ogólnokształcące, które mają swoją renomę to powiat nie ma co z nimi konkurować. Po 

analizie wyników wszystkich egzaminów maturalnych łącznie z poprawkami w mieście 
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Włocławek zdało 79%, a w powiecie włocławskim 80%. Powiat znacząco nie odbiega do 

miasta.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania, bądź 

uwagi? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji twierdził, że Komisja przyjęła 

Informację Zarządu Powiatu o wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest powiat, ze szczególnym uwzględnieniem wyników matur w roku 

2017 wraz z przedstawieniem wniosków wynikających z analizy informacji.  

Informacja Zarządu Powiatu o wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach, dla których 

organem prowadzącym jest powiat, ze szczególnym uwzględnieniem wyników matur w roku 

2017 wraz z przedstawieniem wniosków wynikających z analizy informacji stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu.  

 

6) Informacja Zarządu Powiatu o wynikach naboru do szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Włocławski.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu o wynikach naboru do szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Włocławski.  Przewodniczący Komisji  poprosił Naczelnika 

Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych o przedstawienie tematu w kontekście lat 

poprzednich. Czy ilość uczniów zwiększyła się lub zmniejszyła? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że w szkołach prowadzonych przez powiat włocławski poza ZS w Chodczu i 

ZS w Kowla, gdzie specyfika kształcenia jest troszkę inna. Niestety jest tendencja spadkowa. 

Ona wynika z ilości osób kończących szkoły gimnazjalne na terenie powiatu i ogólnie z 

sytuacji demograficznej. Przy kolejnej informacji znajduje się tabela wskazująca liczbę 

absolwentów, którzy odeszli oraz liczbę uczniów, którzy zostali przyjęci.  ZS w Chodczu w 

tym roku trafił z kierunkami kształcenia. Ma więcej zadań rzeczowych, a było planowane 

tylko jedno zadanie rzeczowe. Była planowana jedna klasa technikum w tej chwili są 2 klasy 

technikum. Jest to szkoła, która się rozwija. W jednej klasie jest 28 uczniów, a w drugiej 25 

uczniów. W LO w Kowalu do tej pory było 11-12 uczniów, a obecnie zostało przyjętych 20 

uczniów. Są szkoły, które w tym roku poradziły sobie lepiej, ale są też szkoły, które poradziły 

sobie gorzej. Wynika to z ogólnej sytuacji demograficznej i taki spadek będzie jeszcze trwał 

przez okres około 2 lat.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy biorąc pod uwagę wszystkie szkoły powiatowe, to jest 

podobna ilość uczniów do roku ubiegłego? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że liczba  jest porównywalna do roku poprzedniego. W tym roku liczba 

uczniów w szkołach powiatowych wynosi 1141 uczniów.  

Radny Wojciech Rudzińki zapytał, czy w ZS w Marysinie jest jedna klasa technikum, czy 

2? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że jest jedna klasa z tym, że uczniowie zajęcia ogólne mają łączone natomiast 

zajęcia zawodowe odbywają w swoich grupach.  

Radna Alicja Sadowska poinformowała, że do ZS w Chodczu do technikum przyjęto: 20 

osób w kierunku żywienia i usług gastronomicznych, 10 osób  w kierunku rolnik, 15 osób w 

kierunku logistyk. Radna zapytała, ile jest oddziałów? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że są 2 oddziały. Jeden to oddział Żywienia i usług gastronomicznych a drugi 

oddział łączony Rolnik i Logistyk. W tej szkole również zajęcia ogólnokształcące odbywają 

się dla wszystkich, natomiast zajęcia zawodowe w grupach.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, ze w ZS w Kowalu w przypadku szkoły policealnej są 

różne kierunki. Radna zapytała, czy każdy kierunek stanowi oddzielny oddział? 
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Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że tak, ponieważ jest to szkoła policealna i są tam zajęcia typowo w 

kształceniu zawodowym - są to odrębne oddziały.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, w jaki sposób technika i licea realizują przedmioty 

rozszerzone? Czy one są z góry ustalone, czy jest dowolność? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że można stwierdzić, że jest to rozrzutność, ale  w tej chwili jest walka o to, 

aby te szkoły utrzymać. Jeśli uczniowie nie dostaną szansy wyboru to po prostu odejdą. To 

wszystkie trzeba kalkulować. Jeśli uczniowie  wybrali szkołę i jej zaufali to nie można 

stwarzać sytuacji, żeby nie mogli iść w swoim kierunku.  

Radny Wojciech Rudizński powiedział, że  przy naborze rada pedagogiczna określa 2 

przedmioty rozszerzone i wtedy szkoła dotrzymuje słowa i realizuje program. Uczeń bardzo 

mało uwagi przywiązuje do rozszerzonych przedmiotów.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że w różnych szkołach jest pewna dowolność. Często 

jest tak, że uczniowie wybierają spośród wszystkich przedmiotów nauczanych dwa do 

wyboru i te które cieszą się największym zainteresowaniem wtedy są wybierane jako 

rozszerzone. Tutaj młodzież ma możliwość wyboru. Jest to dobrym rozwiązaniem. Szkoła się 

nie narzuca, ale wychodzi z propozycją. Tak było kiedyś praktykowane. Należałoby tą 

praktykę zachować.  

Radny Wojciech Rudziński zapyta, czy w naborze ujęci są uczniowie objęci indywidualnym 

nauczaniem? Ile jest takich uczniów? Czy są to uczniowie pochodzący z naszego powiatu, 

czy też powiatów ościennych lub innego województwa? Nauczanie indywidulane tworzy 

wysokie koszty.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że obecnie są 4 nauczania indywidualne w LO w Kowalu (2sa 

kontynuowane, 2 są nowe). Uczniowie  są z terenu Miasta i Gminy Kowal. Jeśli chodzi o 

pozostałe szkoły to dopiero taka informacja jest zbierana do SIO. Co roku naczelnik zbiera 

ankiety dotyczące monitorowania orzeczeń nauczania indywidualnego i jest w trakcie 

dokonywania  takiej analizy. Pani naczelnik zobowiązała się do przygotowania na następne 

posiedzenie komisji informacji o liczbie uczniów z orzeczeniami, o potrzebie kształcenia 

specjalnego, o potrzebie nauczania indywidualnego oraz  z jakiego terenu są uczniowie. 

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy to nie odbywa się na etapie arkuszu 

kalkulacyjnego? W aneksie umieszcza się nr orzeczenia.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że nie zawsze jest tak, że  w arkuszu kalkulacyjnym tym kwietniowym już te 

orzeczenia się pojawiają. W aneksie można to ująć, ale naczelnik prosi dyrektorów o 

informację szczegółową, kiedy zostało wydane orzeczenie, ze względu na co to orzeczenie 

zostało wydane, w której klasie jest uczeń, która poradnia wydała takie orzeczenie. Naczelnik 

przygotowuje sobie taką informacje monitorując realizacje zadań z zakresu kształcenia 

specjalnego i nauczania indywidualnego. 

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że kiedyś było zarządzenie starosty określające 

minimalną i maksymalną liczbę uczniów, jaka może być w danym oddziale przy naborze. 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że pamięta taki rok szkolny, kiedy w ZS w Izbicy 

Kujawskiej, której wówczas była dyrektorem miała 20 uczniów do szkoły policealnej i klasa 

nie została otworzona, ponieważ wymóg był 25 uczniów.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że w tej sytuacji demograficznej i przy tym naborze takie działanie byłoby 

szkodliwe dla szkół. W dniu dzisiejszym patrząc na nabory w LO w Kowalu, które ma 

najlepsze wyniki matur nie byłoby żadnej klasy. Biorąc pod uwagę sytuację demograficzną 

naczelnik jest daleka od określania maksimum liczby uczniów w klasie. W momencie aneksu 

do organizacji nie można byłoby tego naboru bezpiecznie tworzyć, ponieważ byłaby 

informacja, że klasy są na wakacie. Jest to niekorzystne dla szkół.  
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Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy jest zarządzenie starosty mówiące o minimalnej 

liczbie osób do utworzenia oddziału w szkole dla dorosłych? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że jest pewnie takie zarządzenie, ale musiałaby to odszukać. Naczelnik 

stwierdziła, że byłoby to krzywdzące dla szkół dziennych. Jeśli chodzi o szkoły dla dorosłych 

to był taki wniosek do zarządu podobnie jak w ZS w Chodczu, gdzie była potrzeba 

utworzenia dwóch oddziałów.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy jest prowadzony dowóz dzieci do szkół? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że nie jest prowadzony do żadnej ze szkół przynajmniej naczelnik takich 

informacji nie posiada.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy młodzież niepełnosprawna jest dowożona do szkół? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że jeśli chodzi o młodzież niepełnosprawną to zadaniem własnym gminy jest 

dowóz młodzieży niepełnosprawnych jeśli chodzi o sprzężenia i niepełnosprawność ruchową 

do szkół ponadgimnazjalnych. Dowóz jest bardzo ograniczony i dotyczy najbliższej szkoły. 

Dziecko o lekkim stopniu niepełnosprawności nie podlega obowiązkowi dowożenia.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że rozporządzenia i wytyczne dotyczące naboru we 

wcześniejszych latach się zdezaktualizowały. Jakby do tego tematu podchodzono to trzeba 

byłoby niektóre szkoły zlikwidować.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania, bądź 

uwagi? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji twierdził, że Komisja przyjęła 

Informację Zarządu Powiatu o wynikach naboru do szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez Powiat Włocławski.  

Informacja Zarządu Powiatu o wynikach naboru do szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez Powiat Włocławski stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 

7) Informacja Zarządu Powiatu o przygotowaniu szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Włocławski do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację Zarządu Powiatu o przygotowaniu szkół ponadgimnazjalnych 

prowadzonych przez Powiat Włocławski do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania bądź uwagi do 

przedłożonego materiału? 

Radny Wojciech Rudziński zadał pytanie dotyczące zatrudnienia pracowników 

niepedagogicznych w ZS w Kowalu, czy zatrudnienie jest podane w osobach, czy etatach? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że to jest podane w osobach. W przypadku stanowiska sekretarza są 

zatrudnione 2 osoby, ale w tym jedna pani jest na cząstkę etatu, ponieważ przygotowuje listę 

płac.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że w materiale znajduje się informacja dotycząca 

remontów szkół prowadzonych  ferie zimowe jak i letnie. W przypadku ZS w Lubrańcu 

mamy poczynienia z największa inwestycją. Termin zakończenia prac przewidziany jest do 

10.11.2017r. Niektóre sale lekcyjne są jeszcze nieczynne.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że zostały oddane dwa segmenty – parter i I piętro. W tej chwili zbliża się 

oddanie pozostałych sal lekcyjnych. Wykonawca obiecał, że do dnia 14.10 te klasy będą 

przygotowane. W tej chwili wykonywany jest parkiet oraz malowanie wewnątrz sal 

lekcyjnych. Przy tej liczbie uczniów, gdzie są klasy wielozawodowe, której uczniowie są w 

szkole tylko 2 dni w tygodniu. Do tego zajęcia odbywają się również w pokoju 
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nauczycielskim, a nauczyciele przebywają w pomieszczeniu sklepiku szkolnego. W salach, 

które są już przygotowane zajęcia się odbywają. Pozostałe klasy są jeszcze przygotowywane. 

Ta data 10.11 bardziej dotyczy kompleksowego zamknięcia remontu wewnątrz budynku, 

czyli na ostatnim etapie będzie to gabinet Pana dyrektora oraz sekretariat. Dostęp do szatni i 

sanitariatów został zabezpieczony dla młodzieży.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że z harmonogramu zawartego w przedłożonej 

informacji całość inwestycji powinna zakończyć się do 10.11.2017r. 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że klasy, korytarze zostaną oddane do końca tego tygodnia, czyli 14.10. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że z informacji przedstawianych zarówno na sesji jak i 

komisji nie wynikało, że to będzie aż tak duży zakres remontowy. Przewodniczący Komisji 

zapytał, czy zakres ten został w trakcie realizacji poszerzony? Zaplanowana była 

termomodernizacja, wymiana dachu a widać, że doszły instalacje elektryczne i inne sprawy 

związane  z remontem. 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że instalacja elektryczna wymagała wymiany, a jeśli ruszono instalacje 

elektryczną to wiadomo, że powstały bruzdy po montowaniu instalacji elektrycznej, które 

trzeba było zabezpieczyć miejsca po remoncie instalacji elektrycznej. Wykonano również 

wymianę podłóg, malowanie ścian. Wszystko co wiązało się ze naruszeniem struktury ścian 

po dokonanej wymianie instalacji.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że dokonano również naprawy ogrodzenia. 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że ogrodzenie musiało zostać wymienione, ponieważ zagrażało zdrowiu i 

życiu, gdyż przechyliło się w stronę boiska szkolnego. Jeśli powiat podjął się remontu należy 

go tak dokończyć, aby szkoła funkcjonowała na odpowiednim standardzie.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że szkoła wypiękniała. Szkoła stała się wizytówką 

Lubrańca i powiatu włocławskiego. 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych zaprosiła 

członków Komisji na obchody Dnia Edukacji Narodowej, które odbędą się w dniu 16.10.2017 

r. o godzinie 12:30 w ZS w Lubrańcu, gdzie można naocznie zobaczyć jak przebiega remont. 

Zaproszenia zostały wysłany dnia 05.10.29017 i naczelnik ma nadzieje, że do wszystkich 

dotrą.  

Radna Alicja Sadowska powiedział, że w ZS w Izbicy Kujawskiej wszystkie zadania 

gospodarcze były wykonywane w ramach posiadanych środków i w ostatnich latach z 

subwencji oświatowej jeszcze zostawało ok. 100 000 zł. Radna porównuje koszty poniesione 

w przypadku ZS w Lubrańcu, ale w porównaniu do ZS w Izbicy Kujawskiej, która również 

jest szkołą zadbaną to jest w zakresie finansowym nieporównywalne.   

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedstawionej 

informacji? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła Informację 

Zarządu Powiatu o przygotowaniu szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez Powiat 

Włocławski do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018. 

 

Informacja Zarządu Powiatu o przygotowaniu szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych 

przez Powiat Włocławski do rozpoczęcia roku szkolnego 2017/2018stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

8) Sugestie i wnioski komisji do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

z uwzględnieniem założeń do projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 

wynikających z uchwały nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 

września 2017 roku.  
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Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają wnioski bądź sugestie do 

projektu budżetu na rok 2018? 

Przewodniczący Komisji powiedział, że na poprzednim posiedzeniu komisji został 

przegłosowany wniosek skierowany do Zarządu Powiatu we Włocławku, aby rozważył 

możliwość ufundowania stypendiów dla najzdolniejszych uczniów szkół powiatowych. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy wniosek trafił na zarząd orz czy Wydział Edukacji i 

Spraw Społecznych będzie wnioskował do budżetu o środki finansowe zabezpieczające to 

zadanie? Trzeba określić regulamin udzielenia takiego stypendium. Przewodniczący Komisji 

podkreślił, że do tej pory na ten wniosek nie otrzymał żadnej odpowiedzi. Przewodniczący 

Komisji zapytał, czy ten wniosek trafił do wydziału? 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że takiego wniosku nie widziała. 

Wicestarosta powiedział, że w ostatnim czasie Pani Naczelnik miała bardzo wiele 

obowiązków-remont szkoły w  Lubrańcu, gdzie często bywa oraz oddanie domków w 

Lubieniu Kujawskim. Wicestarosta zaproponował, żeby zobowiązać Panią Naczelnik do 

zajęcia się tym tematem po obchodach Dnia Edukacji Narodowej.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że jest ani etapie konstruowania budżetu. Prawdopodobnie wniosek gdzieś 

utkwił, ale nie zmienia to faktu, że wydział się tym zajmie.  

Przewodniczący Komisji złożył wniosek do budżetu powiatu włocławskiego na 2018 rok, 

aby zabezpieczyć środki finansowe na  ufundowanie stypendiów dla najzdolniejszych 

uczniów szkół powiatowych. 

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że wniosek jest bardzo cenny i na pewno za nim 

zagłosuje. Należy tylko pamiętać, że w niektórych gminach nie ma szkół powiatowych. 

Radny zapytał, czy powinno się tylko ograniczać do szkół powiatowych? Młodzież jest 

zdolna i np. Marszałek Woj. Kujawsko-Pomorskiego nie ogranicza się tyko do szkół 

prowadzonych przez powiat włocławski. Może być to szkolnictwo średnie, ale nie tylko w 

szkołach powiatowych. Według radnego nie należy wskazywać organu prowadzącego. Tam, 

gdzie nie ma szkoły w powiatowej w danej gminie większość dzieci, tak jak w przypadku 

gminy Brześć Kujawski, dojeżdża do szkoły do Włocławka. Radna zastanawia się, czy jeśli 

będzie to tylko w szkołach powiatowych to nie będzie odbierane jako dyskryminowanie 

młodzieży. Może należałoby to rozszerzyć o  uczniów z terenu powiatu włocławskiego.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że zamysłem wniosku, który złożył była m.in. 

promocja powiatu włocławskiego i szkół prowadzonych przez powiat włocławski, aby nabory 

na następne lata była wyższe. Jeśli będą pod uwagę brane wszystkie szkoły to dla 

Przewodniczącego Komisji ten wniosek nie ma sensu.  

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że pomoc zdolnym uczniom z terenu powiatu 

włocławskiego zawsze ma sens bez względu do jakiej szkoły chodzą. Radny wie jaka była 

intencja, ale wolałby przekazać dodatkowe środki na promocje szkół, aby były większe 

nabory a kwestie stypendiów pozostawić jako stypendia otwarte. Jeśli komisja będzie 

głosować zgłoszony wniosek przez Przewodniczącego Komisji to radny będzie głosował 

„za”. Przewodniczący Komisji powiedział, że zamysłem wniosku było to, aby zachęcić 

uczniów do wyboru szkół powiatowych i nie wybierali szkół włocławskich. Przewodniczący 

Komisji nie słyszał, aby Prezydent Miasta Włocławka fundował stypendia dla uczniów z 

terenu powiatu włocławskiego. Według Przewodniczącego Komisji jeśli funkcjonowanie tych 

stypendiów się powiedzie to wówczas można rozważyć możliwość poszerzenia tych 

stypendiów np. do szkół podstawowych powiatu włocławskiego. Premier funduje stypendia, 

Marszałek również, ale jest luka w powiecie i Przewodniczący Komisji chciałby tą lukę 

uzupełnić poprzez ufundowanie stypendiów.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że nagrody Premiera, Marszałka dotyczą wszystkich 

uczniów gimnazjów i szkół ponadgimnazjalnych.  
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Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w przypadku stypendium marszałka to jest ono 

udzielane uczniom szkół ponadgimnazjalnych prowadzonych przez samorządy. Szkoły 

prowadzone przez Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi nie mogły ubiegać się o stypendium. 

Przewodniczący Komisji obawia się, żeby zbyt szeroko tych stypendiów nie traktować. 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że w ostatnim realizowany był projekt „Prymus Pomorza i Kujaw” 

skierowany do uczniów szkół zawodowych. Naczelnik poinformowała o tym szkoły 

powiatowe. Chodziło tutaj o laureatów olimpiad. W szkołach powiatowych niestety nie ma 

takich uczniów. Naczelnik zaproponowała wypośrodkować wnioski złożone przez radnych i 

pochylić się nad stypendium dla uczniów kształcących się w szkołach z terenu powiatu 

włocławskiego i nagrodą specjalną dla najlepszego ucznia zamieszkałego na terenie powiatu. 

Wtedy należy określi bardzo wysoką poprzeczkę, że musi to być laureat olimpiad, zawodów, 

aby pokazać, że powiat wspiera zdolną młodzież. A jeśli chodzi o stypendia to Naczelnik 

zasugerowała, aby zatrzymać się na poziomie szkół powiatowych. Naczelnik ma dylemat, 

ponieważ często przychodzą pisma z prośbą o uhonorowane bardzo zdolnych uczniów. 

Powiat Włocławski nie dysponuje takimi środkami finansowymi  w budżecie. Nie ma tego 

unormowanego legislacyjnie. Absolwenci jednego z  technikum włocławskiego wyjeżdżali do 

USA a powiat nie miał legislacyjnie możliwości przekazania takich środków finansowych. 

Podobna sytuacja była ze sportowcami, którzy wyjeżdżali na zawody. Pod tym względem 

powiat jest ograniczony jeśli chodzi o możliwości przyznawania. Na pewno jest taka potrzeba 

i może warto iść w kierunku jakiejś nagrody specjalnej Starosty Włocławskiego dla wybitnie 

zdolnych uczniów. Naczelnik nie rozpatrywałaby tego  w  kwestii stypendiów, ponieważ 

istnieje niebezpieczeństwo, że powiat zacznie fundować stypendia dla mieszkańców powiatu, 

którzy wybierają inne szkoły.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że to wszystko powinno zostać uszczegółowione w  

regulaminie.  

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że ma na myśli inwestowanie w człowieka, w 

sensie jego potencjału i możliwości rozwoju. Był pomysł, żeby były brane pod uwagę szkoły 

powiatowe. Radny ma wątpliwości, co by było w sytuacji, kiedy w jednej ze szkół 

powiatowych był uczeń spoza powiatu i był najzdolniejszy. Pojawia się pytanie, czy dostałby, 

czy nie.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że to stypendium ma promować szkoły prowadzone 

przez powiat włocławski. 

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że może się okazać, iż z terenu powiatu będzie 

wybitnie zdolny uczeń, który nie będzie uczęszczał do szkoły powiatowej.  

Przewodniczący Komisji stwierdził, że wtedy zamyka się szanse dla uczniów szkół 

powiatowych.  

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że trudno jest określić kryteria. Dla radnego 

wartością jest człowiek. To jest inwestycja w człowieka, bez względu na to do jakiej szkoły 

on będzie chodził.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że należy to 

rozgraniczyć, ponieważ można  się w tym zapętlić. Po pierwsze stypendia dla uczniów szkół 

powiatowych oraz jednorazowego stypendium/nagrody dla najzdolniejszego ucznia w 

powiecie włocławskim. Według naczelnika powinny to być dwie odrębne rzeczy z 

oddzielnymi regulaminami, aby tych dwóch rzeczy nie łączyć.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że jest za pomysłem nagrody, ponieważ 

stypendiami może pojawić się problem. Są stypendia Premiera dla najlepszego ucznia, są 

stypendia Marszałka, i być może jeden uczeń zbierze 3 stypendia, a nie można zabronić 

uczniowi, który ma inne stypendium, żeby nie dostał kolejnego.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że w regulaminie można byłoby zastrzec formułę np.: „Uczeń nie pobiera 
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stypendium z innego źródła”. Wszystko zależy od tego jaka jest intencja. Jeśli dany uczeń 

miałby nie otrzymywać tych 3 stypendiów należałoby to wtedy zastrzec w regulaminie.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że sugestia Pani Naczelnik pozwoli docenić ucznia, 

który jest zdolny i w którego warto inwestować.  

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za podjęciem wniosku, aby  zabezpieczyć środki 

finansowe na  ufundowanie stypendiów dla najzdolniejszych uczniów szkół powiatowych i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się0 

Przewodniczący Komisji  zapytał, kto jest za podjęciem wniosku, aby zabezpieczyć środki 

finansowe na ufundowanie nagrody dla najzdolniejszego ucznia  z terenu powiatu 

włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Radna Alicja Sadowska zwróciła uwagę członków Komisji na Powiatowy Konkurs 

Chopinowski „Fryderyk Chopin na Kujawach”. Odbywa się on w ZS w Izbicy Kujawskiej od 

2010 roku.  Do tej szkoły przed kilkoma laty został przekazany z ZS w Lubrańcu wysłużone 

pianino. Dyrektor uczestniczyła w konkursie przed kilkoma dniami i okazało się, że jury 

uznało, iż pianino, które znajduje się w szkole i wykorzystywane jest na potrzeby konkursu 

chopinowskiego jest bardzo słabej jakości i pozostawiające wiele do życzenia. Uczniowie, 

młodzież, która gra na tym pianinie mimo największych zdolności, umiejętności i chęci nie 

jest w stanie oddać tego co należałoby zaprezentować na konkursie Chopinowskim. Radna 

złożyła wniosek, aby na potrzeby konkursu Chopinowskiego i potrzeby ZS w Izbicy 

Kujawskiej przekazać środki finansowe lub ewentualnie dokonać zakupu pianina, które 

będzie służyło szkole oraz będzie wykorzystywane na potrzeby konkursów Chopinowskich.  

Radny Karol Matusiak powiedział, że również uczestniczył w tym konkursie i młody artysta, 

który przyjechał z Poznania ze Szkoły Muzycznej, pięknie grał, ale dźwięki nie wydobywały 

się w taki sposób w jaki powinny. To jest bardzo cena inicjatywa, żeby taki sprzęt zakupić. 

Natomiast Panowie, którzy uczestniczyli w tym konkursie jako jury sugerowali, że można 

taki instrument kupić za kwotę 3,5 tys. zł, który wydobywa bardzo piękne dźwięki. To jest 

półprofesjonalny instrument i będzie to z pożytkiem dla szkoły jak również dla rozwoju 

twórczości Chopinowskiej.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że jeśli jest to taki koszt to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby Pan Dyrektor 

tworząc budżet zabezpieczył w środkach bieżących jako zakup pomocy dydaktycznych. 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że jeśli to jest koncert Chopinowski to trudno, aby 

wykorzystywać sprzęt elektroniczny. To musi być prawdziwy instrument. 

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że przedyskutuje tą kwestę z Panem Dyrektorem.  

Radny Andrzej Stasiak powiedział, że konkurs Chopinowski na elektronicznym sprzęcie nie 

wyglądałby zbyt dobrze, ale może należy to przeanalizować  w inny sposób np.: dokonać 

wyceny remontu i porównać z kosztem zakupu nowego pianina.  

Pani Monika Leśniewska – Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych 

poinformowała, że jeden z dyrektorów jednostek organizacyjnych powiatu włocławskiego 

zgłaszał, że ma pianino,  które chciałby przekazać na potrzeby innej jednostki. Pani naczelnik 

powiedział, że dokona rozeznania w tej kwestii.  

Radna Alicja Sadowska powiedział, że to pianino, które trafiło do ZS w Izbicy Kujawskiej 

było przekazane z ZS w Lubrańcu. Były 2 pianina w Lubrańcu, to jedno pianino szkoła już 
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otrzymała. Jeśli w szkole odbywają się konkursy chopinowskie to  trudno, żeby szkoła 

przyjęła kolejne pianino, które ma wiele, wiele lat. Podczas konkursu, nauczyciele z ZS w 

Lubrańcu informowali, że to pianino pamiętają sprzed wielu, wielu lat, które było już 

wysłużone i takie trafiło już do ZS w Izbicy. Według radnej nie ma sensu przekazywanie, 

kolejnego wysłużonego pianina, aby ponownie wstydzić się podczas konkursów 

chopinowskich.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za podjęciem wniosku, aby 

zabezpieczyć środki finansowe na zakup instrumentu dla ZS w Izbicy Kujawskiej, który 

będzie wykorzystywany przez uczniów tej szkoły oraz na potrzeby Powiatowego Konkursu 

Chopinowskiego „Fryderyk Chopin na Kujawach”.  

Wyniki głosowania: 
Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

Edukacji, Kultury i Sportu  Rady Powiatu we Włocławku w dniu 9 października 2017 r., 

stosownie do uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 30 czerwca 

2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego, 

zaproponowała następujące wnioski do projektu budżetu powiatu na rok 2018: 

1) zabezpieczyć środki finansowe na  ufundowanie stypendiów dla najzdolniejszych 

uczniów szkół powiatowych;  

2) zabezpieczyć środki finansowe na ufundowanie nagrody dla najzdolniejszego ucznia  

z terenu powiatu włocławskiego; 

3) zabezpieczyć środki finansowe na zakup instrumentu dla ZS w Izbicy Kujawskiej, 

który będzie wykorzystywany przez uczniów tej szkoły oraz na potrzeby 

Powiatowego Konkursu Chopinowskiego ”Fryderyk Chopin na Kujawach”.  

Wniosek skierowany do Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi złącznik nr 7  do 

niniejszego projektu uchwały. 

Uchwała nr 592/17 Zarządu Powiatu we Włocławku z dnia 22 września 2017 roku stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

 

 

9) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy, które 

należałoby poruszyć w tym punkcie obrad? 

Nie było żadnych głosów.  

 

10) Zamkniecie obrad Komisji 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał 9 

października 2017 roku o godzinie 12:15  zamknięcia obrad Komisji Edukacji, Kultury i 

Sportu.  

 
    Przewodniczący Komisji  

Edukacji, Kultury i Sportu 

 

           Karol Matusiak 

    

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ………………………… 


